

RESOLUTIONS

adopted by the Council
at its thirty-third session

2144 (XXXIII). Report of the World Health Organization on its investigation of the complaints contained in a petition concerning the Trust Territory of the Pacific Islands

The Trusteeship Council,

Recalling its invitation to the World Health Organization² to undertake an investigation of the complaints contained in a petition³ dated 3 May 1965 concerning the Trust Territory of the Pacific Islands and to report on its findings to the Council as soon as possible,

Having considered the report of the World Health Organization on its investigation of these complaints,⁴

1. *Expresses its appreciation* to the World Health Organization for its valuable report;

2. *Draws the attention* of the Administering Authority to the observations, findings and conclusions of the World Health Organization team, as contained in the aforesaid report;

3. *Notes* the statement made by the representative of the Administering Authority that the report is considered a highly constructive document, and that the Administering Authority is pressing forward vigorously with an expanded programme of corrective measures in the field of public health;

4. *Urges* the Administering Authority to intensify its efforts to remedy the deficiencies in public health and medical services in the Trust Territory and in this connexion to take advantage of the advice and assistance afforded by the World Health Organization as well as by other specialized agencies and by the United Nations programmes of technical co-operation.

1287th meeting,
12 July 1966.

2145 (XXXIII). Terms of reference of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1967

The Trusteeship Council,

Having decided to dispatch a periodic visiting mission to the Trust Territory of the Pacific Islands in 1967,

Having decided that the Visiting Mission should be composed of Miss Angie Brooks (Liberia) as Chairman, Mr. Pierre Basdevant (France),

² See *Official Records of the Trusteeship Council, Thirty-second Session*, 1256th meeting, para. 50.

³ T/PET.10/37.

⁴ *Official Records of the Trusteeship Council, Thirty-third Session, Annexes*, agenda item 5, document T/1647.

RÉSOLUTIONS

adoptées par le Conseil
à sa trente-troisième session

2144 (XXXIII). Rapport de l'Organisation mondiale de la santé sur son enquête relative aux plaintes contenues dans une pétition concernant le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique

Le Conseil de tutelle,

Rappelant qu'il a invité l'Organisation mondiale de la santé² à entreprendre une enquête relative aux plaintes contenues dans une pétition³, en date du 3 mai 1965, concernant le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique, et à rendre compte au Conseil de ses conclusions aussitôt que possible,

Ayant examiné le rapport de l'Organisation mondiale de la santé sur son enquête relative à ces plaintes⁴,

1. *Exprime sa satisfaction* à l'Organisation mondiale de la santé pour son précieux rapport;

2. *Appelle l'attention* de l'Autorité administrante sur les observations, constatations et conclusions de l'équipe de l'Organisation mondiale de la santé qui figurent dans ledit rapport;

3. *Note* la déclaration faite par le représentant de l'Autorité administrante suivant laquelle le rapport est considéré comme un document très constructif et suivant laquelle l'Autorité administrante s'efforce avec vigueur de faire avancer un programme élargi de mesures correctrices dans le domaine de la santé publique;

4. *Demande instamment* à l'Autorité administrante de redoubler d'efforts pour combler les lacunes dans les services médicaux et de la santé publique dans le Territoire sous tutelle et, à cet égard, de tirer parti des conseils et de l'assistance fournie par l'Organisation mondiale de la santé et par d'autres institutions spécialisées ainsi qu'au titre des programmes de coopération technique de l'Organisation des Nations Unies.

1287^{ème} séance,
12 juillet 1966.

2145 (XXXIII). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique (1967)

Le Conseil de tutelle,

Ayant décidé d'envoyer en 1967 une Mission de visite périodique dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique,

Ayant décidé que la Mission de visite serait composée de Mlle Angie Brooks (Libéria), en qualité de président, M. Pierre Basdevant (France),

² Voir *Documents officiels du Conseil de tutelle, trente-deuxième session*, 1256^e séance, par. 50.

³ T/PET.10/37.

⁴ *Documents officiels du Conseil de tutelle, trente-troisième session, Annexes*, point 5 de l'ordre du jour, document T/1647.